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Interpelacja nr 5.2025 

Dotyczy : lokalizacji pojemników na opady odzieżowe na terenie PSZOK oraz potrzeby rozmieszczenia 

tych pojemników w newralgicznych punktach miasta Jarosławia . 

Zwracam się z prośbą o podjęcie działań mających na celu rozwiązanie problemu trudnej 

dostępności Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) dła mieszkańców Jarosławia, 

w szczególności w kontekście zbiórki odpadów odzieżowych. 

Obecna lokalizacja PSZOK, znajdująca się na obrzeżach miasta, stanowi znaczne utrudnienie 

dla wielu mieszkańców, zwłaszcza osób starszych, niepefnosprawnych oraz tych, którzy nie dysponują 

własnym środkiem transportu. Dotarcie do PSZOK wiąże się z koniecznością pokonania dużych 

odległości, co w praktyce wyklucza część mieszkańców z możliwości korzystania z usług tego punktu. 

Aby poprawić sytuację, proponuję rozstawienie pojemników na odpady odzieżowe 

w strategicznych miejscach miasta, takich jak okolice osiedli mieszkaniowych , rejony dużych sklepów, 

miejsca często uczęszczane przez mieszkańców . Takie rozwiązanie pozwoliłoby na: 

1. Zwiększenie dostępności —- Mieszkańcy, niezależnie od wieku, stanu zdrowia czy możliwości 

transportowych, będą mieli łatwiejszy dostęp do miejsc, w których mogą oddać zużytą odzież 

i tekstylia. 

2. Minimalizację porzucania odpadów odzieżowych w nieodpowiednich miejscach — Łatwy dostęp do 

pojemników zmniejszy ryzyko wyrzucania odzieży do zwykłych pojemników na odpady komunalne lub 

na dzikie wysypiska. 

3. Wsparcie idei ponownego wykorzystania i recyklingu — Zużyta odzież , w dobry stanie, będzie mogła 

zostać, po selekcji, przekazana na cele charytatywne do ponownego wykorzystana, co wpisuje się 

w politykę ochrony środowiska. 

Warto zauważyć, że inne miasta w Polsce już podjęły podobne inicjatywy. Na przykład 

w Łodzi wprowadzono nowe pojemniki na odpady odzieżowe w 50 punktach miasta, co ma na celu 

ułatwienie mieszkańcom segregacji tych odpadów. Podobne działania podjęto w Kielcach, gdzie 

w ramach pilotażowego projektu ustawiono nowe, trwale oznakowane pojemniki na odzież. 

Proponuję, aby w ramach pilotażu wytypować kilka dogodnych lokalizacji na terenie Jarosławia 

i rozpocząć rozmieszczanie takich oznakowanych pojemników. Warto również rozważyć dodatkową 

kampanię informacyjną, np. w formie plakatów , która zwiększy świadomość mieszkańców na temat 

zasad segregacji odpadów odzieżowych oraz możliwości ich ponownego wykorzystania. 

Mam nadzieję, że powyższa propozycja zostanie rozważona i stanie się kolejnym krokiem w kierunku 

ułatwienia życia mieszkańcom Jarosławia oraz ochrony środowiska naturalnego. 
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